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 Hans Lindberg  

 

Justerare: Digital signatur    

 Anders Ågren  

 

 

 BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 
 

Organ: Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott 

Sammanträdesdatum: 2024-01-09 

 

Anslaget har satts upp: 2024-01-17 

 

Anslaget tas ner: 2024-02-08 

  

Förvaringsplats: Stadsledningskontoret, kommunkansliet 

 

Underskrift:  Digital signatur 
 Therese Stellén
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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Dan Gideonsson, enhetschef 

Urban Helmersson, upphandlingschef, § 1-8 

Peter Juneblad, näringslivsdirektör, § 1-11 
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§ 1 

 

Diarienr: KS-2023/00449 

Upphandling: Frukt grönt och processade produkter 

Dnr: 23003 – Antagande av leverantör 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 
att anta Martin & Servera Restauranghandel AB, 559135–5549 som 
kommunens leverantör av frukt grönt och processade produkter under 
perioden 2024-03-01—2025-02-28 med möjlighet till ytterligare två år 
förlängning. 

Ärendebeskrivning 

Upphandling avser ett ramavtal för löpande avrop av frukt grönt och 

processade produkter. Avropande parter till avtalet är Umeå kommun, 

Nordmalings kommun, Bjurholms kommun, Vännäs kommun, Robertsfors 

kommun samt Vindelns kommun. Upphandlingsformen har varit öppet 

förfarande. Utvärdering har genomförts enligt bästa förhållande mellan 

pris och kvalitet. Anbudet är delat. Uppskattad avtalsvolym är ca 15 

miljoner kronor per år. 

Beslutsunderlag 

Totalt inkom ett (1) anbud. Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till 

sysselsättningskrav och miljökrav i denna upphandling. 

Beredningsansvariga 

Pia Wangbergh, biträdande upphandlingschef  

Dick Ekström, upphandlare 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån   
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§ 2 

 

Diarienr: KS-2023/00750 

Upphandling: Maskinsnöröjning och 

halkbekämpning Fastigheter Ytterområden (dnr 

23235) – Antagande av leverantör 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar  

 

att anta Bilfrakt Bothnia AB, 556657-3035 som leverantör av 

maskinsnöröjning och halkbekämpning fastigheter ytterområden på 

delområde 1-7. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser ramavtal med avtalstid fr o m 2024-08-01 – 2026-07-

31 med möjlighet till förlängning med 1 + 1 år. 

 

Avropsberättigad: Umeå kommun Fastighet 

 

Delat anbud: 

1: Bodbyn, Bullmark   468 000 kr 

2: Botsmark    352 000 kr 

3: Brännland, Överboda, Sörfors  599 000 kr 

4: Tavelsjö    498 000 kr 

5: Flurkmark, Hissjö   439 000 kr 

6: Kasamark, Yttersjö   498 000 kr 

7: Rödåsel    359 000 kr 

 

Summa: 3 213 000 kr 

 

Utvärdering sker på pris,  

Totalt inkom 6 st anbud 

Nuvarande utförare är Bjännsjö Kranbilar AB 
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Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll 

Utvärderingsprotokoll 

Anbudssammanställning 

Beredningsansvariga 

Joakim Edvall 

Pia Wangbergh 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån 
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§ 3 

 

Diarienr: KS-2023/00751 

Upphandling: Maskinsnöröjning och 

halkbekämpning Fastigheter Mindre tätort (dnr 

23234) – Antagande av leverantör 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar  

 

att anta Bilfrakt Bothnia AB, 556657-3035 som leverantör av 

maskinsnöröjning och halkbekämpning fastigheter mindre tätort på 

delområde 1-3. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser ramavtal med avtalstid fr o m 2024-08-01 – 2026-07-

31 med möjlighet till förlängning med 1 + 1 år. 

 

Avropsberättigade: Umeå Kommun fastighet 

 

Delområden: 

1: Sävar   1 956 475 kr 

2: Holmsund/Obbola  1 599 000 kr 

3: Hörnefors   1 097 349 kr 

 

Totalt: 4 652 824 kr 

 

Delat anbud 

Utvärdering sker på pris 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll 

Utvärderingsprotokoll 

Anbudssammanställning 
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Beredningsansvariga 

Joakim Edvall 

Pia Wangberg 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån 
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§ 4 

 

Diarienr: KS-2023/00792 

Upphandling: Snöutlastning, snötippar & 

halkbekämpning med lastbil (dnr 23195) – 

Antagande av leverantör 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar  

 

att anta Swerock AB, 556081-3031 som leverantör av Vinterväghållning 

snöutlastning, snötippar samt halkbekämpning lastbil. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser ramavtal med avtalstid fr o m 2024-07-01-2026-06-30 

med möjlighet till förlängning med 1 + 1 år. 

 

Avropsberättigade: Umeå kommun Gator och parker 

 

Anbudet var helt. 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll/e-signering 

Utvärderingsprotokoll 

Anbudssammanställning 

Beredningsansvariga 

Joakim Edvall 

Pia Wangbergh 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån   
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§ 5 

 

Diarienr: KS-2023/00793 

Upphandling: Väghyvel (dnr 23194) – Antagande av 

leverantör 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar  

 

att anta Bilfrakt Bothnia AB, 556657-3035 som leverantör av isrivning 

med väghyvel inklusive följemaskin inom Umeå kommun. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser ramavtal med avtalstid fr o m 2024-07-01 – 2026-06-

30 med möjlighet till förlängning med 1 + 1 år. 

 

Avropsberättigade: Umeå kommun Gator och parker. 

 

Helt anbud. 

Utvärdering sker på pris. 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll 

Utvärderingsprotokoll 

Anbudssammanställning 

Beredningsansvariga 

Joakim Edvall 

Pia Wangberg 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån   
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§ 6 

 

Diarienr: KS-2023/00656 

Upphandling: Ramavtal städmaskiner (dnr 23139) 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 

att anta AllOffice Nordic AB som kommunens leverantör av städmaskiner 

under perioden 2024-02-01 till 2026-01-31 med möjlighet till maximalt 

två års förlängning. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser ett ramavtal för löpande beställningar av 

städmaskiner. Avropande parter till avtalet är: Vindelns kommun, Vännäs 

kommun, Fastighetstjänster i Vännäs AB, Robertsfors kommun samt 

Nordmalings kommun. 

 

Upphandlingsformen har varit öppet förfarande. Utvärdering har 

genomförts enligt bästa förhållande mellan pris och kvalitet. Anbudet är 

delat. Uppskattad avtalsvolym är ca 5 MSEK per år. Totalt inkom 1 anbud. 

 

Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till sysselsättningskrav och miljökrav i 

denna upphandling. 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll inkl utvärderingsprotokoll 

Beredningsansvariga 

Emma Åström, upphandlare 

Pia Wangberg, biträdande upphandlingschef 

Beslutet ska skickas till 
Emma Åström  
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§ 7 

 

Diarienr: KS-2023/00664 

Upphandling: Ramavtal tekniska konsulter Trafik 

(dnr 22119) 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 

att anta Ramboll Sweden AB, Norconsult AB samt Trivector Traffic AB 

som kommunens leverantörer av tekniska konsulter inom området Trafik 

under perioden 2024-02-01 till 2026-01-31 med möjlighet till maximalt 

två års förlängning. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser ett ramavtal för löpande avrop av tekniska konsulter 

inom området Trafik. Avropande parter till avtalet är Umeå kommun, 

Nordmalings kommun, Vindelns kommun, Vindeln Bostäder AB, Vännäs 

kommun, Robertsfors Bostadsstiftelse samt Robertsfors kommun. 

 

Upphandlingsformen har varit öppet förfarande. Utvärdering har 

genomförts enligt bästa förhållande mellan pris och kvalitet med fastställda 

priser. Anbudet är helt. Uppskattad avtalsvolym är ca 3 MSEK per år. 

 

Totalt inkom 9 anbud varav 4 har diskvalificerats. 

 

Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till sysselsättningskrav och miljökrav i 

denna upphandling. 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll med tillhörande bilagor. 

Beredningsansvariga 

Emma Åström, upphandlare 

Pia Wangberg, biträdande upphandlingschef 
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Beslutet ska skickas till 
Emma Åström   
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§ 8 

 

Diarienr: KS-2023/00787 

Upphandling: Löpande kontroll/underhåll av kyl, 

frys, värmepump och klimatanläggning 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 

att anta Bravida som leverantör av: 

Löpande kontroll/underhåll av kyl, frys, värmepump och 

klimatanläggning. 

Ärendebeskrivning 

Avtalet avser serviceavtal för löpande kontroll och avhjälpande underhåll 

exempelvis rengöring kondensatorer samt smörjning av rörliga delar. 

 

Upphandlingsformen var ett öppet förfarande där 3 anbud inkom. 

Utvärderingen baserades bästa förhållandet mellan pris och kvalitet.  

Avtalets värde är ca 2 MSEK per år. 

 

Avtalsperiod 20240301-260228 med möjlighet till 1+1 års förlängning. 

Upphandlingsbyrån har övervägt social hänsyn och miljökraven 

tillsammans med verksamheten i denna upphandling. 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll, anbudssammanställning, utvärderingsprotokoll  

Beredningsansvariga 

Cecilia Gabrielsson 

Beslutet ska skickas till 
Cecilia Gabrielsson, Pia Wangberg   
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§ 9 

 

Diarienr: KS-2023/00928 

Medfinansiering: Driftbidrag Norrbotniabanan AB 

2024-2025 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 

att bevilja Norrbotniabanan AB 813 000 kr/år 2024-2025 att tas från 

kommunstyrelsens tillväxtanslag. 

Ärendebeskrivning 

Norrbotniabanan AB ansöker om ett förlängt driftsstöd från Umeå 

kommun på 813 000 kr/år under 2024-2025. Umeå kommun har 

tillsammans med övriga ägarkommuner och regionförbund gett ett 

driftstöd 2021-2023. 

 

Norrbotniabanan AB är den juridiska och organisatoriska plattformen för 

genomförandet av Norrbotniabaneprojektet. Bolaget bildades 2008 för att 

visa på allvaret i regionens ambitioner och engagemang för 

genomförandet. Verksamheten finansierades de första åren av mindre 

driftsbidrag från Skellefteå och Piteå kommuner samt av regionerna. Under 

2015-2020 kunde arbete kopplat till planering av sträckan Umeå-Skellefteå 

finansieras via EU-medel. Därtill hade bolaget möjlighet att nyttja resurser 

och kompetens från Trafikverket utan kostnad tack vare EU-projekt. Denna 

möjlighet upphörde 2021 då projektet tog slut, samtidigt som att bolagets 

kostnader för köp av tjänst ökat.  

 

Vid bolagets styrelse- och ägarmöte den 2023-10-12 beslutades att 

rekommendera ägarna att fortsatt ge driftstöd enligt föreslagen budget 

2024-2025. Det årliga sökta beloppet är höjt från 583 000 kr/år till 813 000 

kr/år. Detta motiveras med att arbetet nu går in i ett nytt skede, från 

planeringsfas till byggfas. Det innebär ett utökat behov av köp av externa 

konsulter inom finansiering (exempelvis från nordiska och europeiska 



Sida 15 av 60 

Umeå kommun      Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott 2024-01-09 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

investeringsbankerna), ökad aktivitet gentemot EU, utredning av 

organisationsfrågor och eventuell bolagisering av fortsatt byggande, 

utökad samverkan med Trafikverket. 

 

Norrbotniabanan är en av de största infrastrukturinvesteringarna i norra 

Sverige som för med sig stora möjligheter för regionen. Mycket resurser 

läggs på strategiskt och praktiskt planeringsarbete. Som en av aktieägarna i 

Norrbotniabanan AB är det angeläget att Umeå kommun går in med 

föreslaget driftstöd då arbetet under 2024-2025 intensifieras än mer. 

Umeå kommun är även medlem i intresseorganisationen 

Norrbotniabanegruppen som jobbar med opinionsbildning och lobbying för 

förankring hos beslutsfattare på olika nivåer. 

 

Stadsledningskontoret har under 2024 i uppdrag att göra en översyn av alla 

kommungemensamma avtal och avgifter som finansieras av KS/SLK där 

dessa två åtaganden kommer att ingå. 

Kvarvarande medel i utvecklingsanslaget (2023-12-20) 

2024     3 591,2 tkr 

2025     4 372,9 tkr 

Bilagor 

Hemställan avseende driftstöd till Norrbotniabanan AB, inkl. budget 

Beredningsansvariga 

Emmy Sundin 

Beslutet ska skickas till 
Budgetgruppen/Sofia Westin, Emmy Sundin 
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§ 10 

 

Diarienr: KS-2023/00937 

Medfinansiering: Kvarkenrådet EGTS, 

medlemsavgift 2024 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 

att bevilja 450 000 kr (40 000 euro) för medlemsavgift i Kvarkenrådet 

EGTS 2024, att tas från kommunstyrelsens anslag för tillväxt.  

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun är medlem i Kvarkenrådet som från och med 2021 

ombildats från ideell förening till ett EGTS, en Europeisk Gruppering för 

Territoriellt Samarbete. Ksnau beslutade 2019-12-13 att godkänna avtal för 

grundande samt stadgar för Kvarkenrådet EGTS. I och med ombildandet 

höjdes medlemsavgiften i Kvarkenrådet, för Umeå kommuns del till 40 000 

euro/år. Den höjda medlemsavgiften har under 2022-2023 tagits från 

tillväxtanslaget och samma upplägg föreslås för 2024. 

 

Samarbetsformen EGTS är EU:s juridiska verktyg för gränsöverskridande 

samverkan. Det ger aktörer i två eller flera medlemsstater möjlighet att 

arbeta tillsammans i en gemensam struktur som är en juridisk person, 

vilket underlättar det gränsöverskridande samarbetet. Kvarkenrådet 

utvecklar samarbeten och driver frågor inom trafik, näringsliv, högre 

utbildning och mellanfolklig samverkan. Umeå kommun representeras i 

styrelsen av Hans Lindberg (S) och Elmer Eriksson (M). 

 

Stadsledningskontoret har under 2024 i uppdrag att göra en översyn av alla 

kommungemensamma avtal och avgifter som finansieras av KS/SLK där 

medlemskapet i Kvarkenrådet EGTS kommer att ingå. 

Kvarvarande medel i tillväxtanslaget (2023-12-20) 

2024     3 591,2 tkr 
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Beredningsansvariga 

Emmy Sundin 

Beslutet ska skickas till 
Budgetgruppen/Sofia Westin, Emmy Sundin 
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§ 11 

 

Diarienr: KS-2023/00938 

Medfinansiering: Arctic Game, medlemskap 2024 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 
 

att bevilja Arctic Game 350 000 kr 2024, att tas från kommunstyrelsens 

tillväxtanslag. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun är sedan 2017 medlem i Sveriges snabbast växande 

spelkluster - Arctic Game - tillsammans med kommunerna Luleå, Boden 

och Skellefteå. Medlemsavgiften är 350 000 kr/år. Ambitionen med 

samverkan är att utveckla spelindustrin i norra Sverige som en basindustri 

av ekonomisk och kulturell betydelse. Umeå kommuns målsättning är att 

Umeå utvecklar spelbranschen och tar en tydlig position inom denna del av 

kultur, avancerad IT-teknik och innovation.  

 

Parallellt med samarbetet inom Arctic Game medfinansierar Umeå 

kommun två spelutvecklingsprojekt med totalt 1 000 000 kr/år 2023-2025. 

Dessa har utarbetats inom ramen för Arctic Game och möjliggör en 

heltidsresurs i Umeå och stöd inom affärs- och företagsutveckling, 

skapande av mötesplatser och event.  

 

Både samarbetet i Arctic Game och de beviljade projekten har visat sig vara 

mycket viktiga då branschen är under omstrukturering. Umeå är en stark 

IT-stad med flera bolag i framkant. I Umeå fanns också länge flera starka 

spelföretag, ett antal startupbolag och växande bolag var under utveckling. 

Under 2023 har tyvärr tre bolag valt att lägga ner sin verksamhet i Umeå. 

Positivt är dock att personalen inom dessa bolag som är seniora utvecklare 

har omgrupperats, nya bolag har bildats och startkapital har säkerställts. 

Till detta har Umeå också attraherat några tunga namn som erhållit kapital 
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för att utveckla kommande spelsuccéer. Sammantaget är spelstaden Umeå 

under utveckling. 

 

Under 2022 utvärderade Umeå kommun Näringsliv nyttan av spelklustret 

Arctic Game och kunde sammanfatta att nyttan är stor. Genom 

medlemskap i Arctic Game erhålls en regional plattform för samverkan 

mellan små och medelstora företag. Utöver aktiviteter i de två pågående 

projekten bidrar medlemsavgiften i Arctic Game med en projektoberoende 

deltidsstab med ansvar för utveckling och spridning av varumärket Arctic 

Game, nya projektidéer och ansökningar samt nationell och internationell 

samverkan med organisationer, företag och individer inom spelindustrin. 

Dessa aktiviteter syftar till att sätta Norr- och Västerbottens spelindustri 

och vår attraktiva region på kartan. Detta gör att delar av medlemsavgiften 

även används för att finansiera och växla upp lokala aktiviteter. Ett 

exempel är speleventet Arctic Game Dev i Umeå i november 2023 som 

medfinansierades med 200 000 kr från Arctic Game. 

 

Sammantaget föreslås ett fortsatt medlemskap men att detta skall 

utvärderas årligen, framför allt inför 2025 då även en 

branschutvecklingsanalys skall presenteras innehållande utvärdering av 

Arctic Game, Umeås företagsutveckling och de två utvecklingsprojekten.  

 

Stadsledningskontoret har under 2024 i uppdrag att göra en översyn av alla 

kommungemensamma avtal och avgifter som finansieras av KS/SLK där 

medlemskapet i Arctic Game kommer att ingå. 

Kvarvarande medel i tillväxtanslaget (2023-12-20) 

2024     3 591,2 tkr 

Handlingar 

Avtal 2022-2024 

Beredningsansvariga 

Agneta Filén 

Beslutet ska skickas till 
Budgetgruppen/Sofia Westin, Emmy Sundin 
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§ 12 

 

Diarienr: KS-2023/00651 

Planeringsdialoger - tidplan och innehåll 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 

 

att fastställa tidplan för planeringsdialoger enligt bilaga. 

 

att godkänna information om frågeställningar inför planeringsdialoger. 

 

att ge ekonomidirektören i uppdrag att färdigställa och distribuera 

frågeställningar till nämnder och bolag i enlighet med samråd. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 23-10-17 om tidplan för planeringsprocessen 

inför budget och planeringsdirektiv för år 2025. I tidplanen finns ett 

tidsintervall angivet för planeringsdialoger med nämnder och bolag. 

Stadsledningskontoret har nu utarbetat ett detaljerat förslag till tider för 

dessa planeringsdialoger med förbehållet att justering av innehåll kan 

behöva göras inom tidsramarna för angivna datum.  

 

Följande nämnder och bolag kallas enligt förslaget till planeringsdialog: 

tekniska nämnden, för- och grundskolenämnden, gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden, äldrenämnden, individ- och familjenämnden, 

fritidsnämnden, kulturnämnden, kommunstyrelsen samt UKF.  

 

Inför planeringsdialogerna har förslag till frågeställningar tagits fram som 

syftar till att komplettera nämndernas yttranden med ytterligare/fördjupad 

information kopplat till nämndernas grunduppdrag. Efter samråd med 

KSnau föreslås ekonomidirektör få i uppdrag att färdigställa 

frågeställningar och distribuera dessa till berörda nämnder och bolag. 

Beslutsunderlag 
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Bilaga. Tidplan för planeringsdialoger. 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Dan Gideonsson, chef styrning och samordning 

Urban Blomdal, budgetchef 

Anette Sjödin, controller 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden 

För- och grundskolenämnden 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 

Äldrenämnden 

Individ- och familjenämnden 

Fritidsnämnden 

Kulturnämnden 

Kommunstyrelsen  

UKF  
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§ 13 

 

Diarienr: KS-2023/00945 

Teknisk ramjustering förvaltningsadministration 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar  

 

att bevilja en teknisk ramjustering 2024 om 608 tkr från äldrenämnden 

till individ- och familjenämnden avseende resurs för förvaltnings-

administration. 

Ärendebeskrivning 

Allt sedan socialförvaltningens uppdelning i två förvaltningar dvs. en 

förvaltning till äldrenämnden respektive en till individ- och 

familjenämnden, har det pågått en dialog kring kvarstående 

förvaltningsgemensamma resurser. Äldrenämnden har sedan delningen 

haft ansvar och budget för förvaltnings- och nämndsadministration för 

båda förvaltningarna och nämnderna. I samband med att en administratör 

under 2023 övergått till en annan anställning inom äldreomsorgs-

förvaltningen har nämnderna beslutat föreslå en teknisk ramjustering inför 

2024. Nämnderna är överens om genomförande av en teknisk ramjustering 

2024 om 608 tkr från äldrenämnden till individ- och familjenämnden 

avseende resurs för förvaltningsadministration. 

Beslutsunderlag 

Individ- och familjenämndens protokoll 

Äldrenämndens protokoll 

Beredningsansvariga 

Anette Sjödin, controller 

Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden 

Äldrenämnden   
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§ 14 

 

Diarienr: KS-2019/00254 

Redovisning av delegationsbeslut: Stöd till lokalt 

ledd utveckling på Umeå landsbygd (LLU-stöd) 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar att 

 

godkänna redovisningen av delegationsbesluten. 

Ärendebeskrivning 

Beslutsfattare enligt fastställd delegationsordning: Jennie Bergvall Kalén, 

utvecklingsstrateg landsbygd, Strategisk utveckling. 

Beslutsunderlag 

Stöd till lokalt ledd utveckling (LLU-stöd) är ett av Föreningsbyråns stöd till 

föreningslivet som är specifikt riktat till Umeå landsbygd. Projektstödet 

syftar till att öka möjligheterna för föreningar och lokala 

utvecklingsgrupper att genomföra projekt, aktiviteter och insatser som 

gynnar bygden och bidrar till lokal utveckling. Målet med projektstödet är 

att det ska bidra till ett eller flera av de utpekade målområdena i Umeå 

kommuns Program för hållbar landsbygdsutveckling. 

Rödåbygdens IK har beviljats 15 000 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling. 

Beviljade medel ska användas för att bygga en paddelbana på Rödåvallen 

där det idag finns klubbstuga, gym, fotboll och ridning. På så vis stärks 

Rödåvallen som mötesplats för bygden. 

Sörfors Intresse- och bygdegårdsförening har beviljats 25 000 kr från Stöd 

till lokalt ledd utveckling. Beviljade medel ska användas för att skylta den 

gångstig som finns från Laxhoppet i Sörfors, nedströms Stornorrfors damm 

och längs den gamla älvfåran. Förhoppningen är att fler ska kunna hitta till 

och njuta av det fina naturområdet.   
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Holmöjazzens vänner har beviljats 25 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att finansiera extra färjeturer 

till musikfestivalen Holmön Seajazz sommaren 2024. En större satsning på 

marknadsföring kommer också göras med förhoppning om att nå ut bättre 

till nya målgrupper. Festivalen har en 30 år lång historia och erbjuder kultur 

i Holmöns skärgårdsmiljö. 

Sörmjöle bygdegårdsförening har beviljats 9000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att arrangera en heldag med 

julinspirerade aktiviteter runt om i byn. Det kommer bland annat erbjudas 

julpyssel och luciatåg i missionshuset, julmarknad utanför byns butik och 

ljusstöpning på bygdegården. Dagen avslutas med julbord och livemusik.  

Föreningen Kultur och Människa har beviljats 14 400 kr från Stöd till lokalt 

ledd utveckling. Beviljade medel ska användas för att utveckla den 

vandringsutställning längs Vindelälven som föreningen beviljades stöd för 

under 2022. Syftet med utställningen är att inspirera och engagera 

människor till hållbar utveckling i biosfärområdet Vindelälven-

Juhttátahkka. Även denna gång kommer utställningen vandra till flera 

ställen längs Vindelälven med stopp i ett antal byar på Umeå landsbygd. 

Holmöns Utvecklingsforum har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att kartlägga vilka 

utvecklingsmöjligheter som finns för det rörliga friluftslivet på ön. Den 

insamlade informationen kommer användas som underlag för ett nytt och 

långsiktigt kart- och skyltmaterial för Holmön, som tas fram i samverkan 

med Länsstyrelsen Västerbotten och Umeå kommun. Arbetet ska också 

resultera i en handlingsplan om hur arbetet med att utveckla friluftslivet 

tas vidare. 

Skravelsjö Fritidsförening har beviljats 2000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att rusta upp byns grillkåta 

och pulkabacke. 

Stöcksjö Idrottssällskap har beviljats 4800 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att skylta upp det populära 

skidspår som föreningen drar upp på Stöcksjön varje vinter. På så vis skapas 

möjligheter för spontanidrott för såväl boende som besökare.  
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Hörneå Bygdegårdsförening har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att bygga en grillplats och en 

mindre pulkabacke centralt i byn. Syftet med projektet är att främja 

spontana möten och gemenskap bland bybor.    

Sörmjöle Intresseförening har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att ordna en vandringsled 

under namnet ”Kulturvandringen”. Kulturvandringen ska erbjuda såväl 

bybor som besökare en vacker naturupplevelse i kombination med en 

strategisk passage genom historiska platser. Utgångsplatsen för leden är 

byns signum Äreporten. 

Hembygdsföreningen Umbygda har sökt 27 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling för att köpa en videokanon och en hörslinga. Ansökan fick avslag 

då det saknades tillräckligt stark koppling till LLU-stödets kriterier. 

Föreningen hänvisades i stället till ett mer lämpligt stöd för inköp av 

hörslinga, som investeringsstöd anläggningar.   

Rödåbygdens IK har sökt 4000 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling för att 
ordna en spökstig under höstlovet. Ansökan fick avslag då det saknades 
tillräckligt stark koppling till LLU-stödets kriterier. Föreningen hänvisades i 
stället till ett mer lämpligt stöd, som lovsatsning utvecklingsstöd.  
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§ 15 

 

Diarienr: KS-2024/00027 

Anmälningsärenden 2024-01-09 

Remisser  

 

Universitets- och högskolerådet - Universitets- och högskolerådets 

föreskrifter om kvalificerade och relevanta yrkeskunskaper för särskild 

behörighet till utbildning som leder till yrkeslärarexamen (UHR:s dnr 4.1.2-

00166-2023). Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden för eget yttrande 

till Universitets- och högskolerådet. Sista dag att besvara remissen är 22 

januari 2024. 

 

Läkemedelsverket - Förslag till Läkemedelsverkets föreskrifter (HSLF-FS 

2024:XX) om handel med vissa receptfria läkemedel Dnr 3.1.1-2023-

103582. Miljö- och hälsoskyddsnämnden för eget yttrande till 

Livsmedelsverket. Sista dag för att besvara remissen är 1 februari 2024 

 

Stockholms stad - Inrätta kommunstyrelsens råd för nationella 

minoriteters rättigheter. Minoritetssammordnare för handläggning till 

Kommunstyrelsen som skickar kommunens yttrande till kommunstyrelsen 

Stockholms stad. Sista dag för Umeå kommun att besvara remissen är 29 

februari 2024. KSNAU 2024-02-06 KS 2024-02-13 

 

Justitiedepartementet - Säkerhetszoner – ökade möjligheter för polisen att 

visitera för att förebygga brott (Ds 2023:31). Umebrå och 

Säkerhetsenheten för handläggning till Kommunstyrelsen som skickar 

kommunens yttrande till Justitiedepartementet. Sista dag att besvara 

remissen är 18 januari 2024. KSNAU 2024-01-09 KS 2024-01-16  

 

Övrigt 
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Sveriges Kommuner och Regioner - Samverkan med näringslivet i lokalt 
brottsförebyggande arbete. Webbsändning den 30 januari 2024 kl. 09:30-
12:00   
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§ 16 

 

Diarienr: KS-2023/00953 

Handläggning av bidrag till elrullstolsgarage 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

  

att ge byggnadsnämnden i uppdrag att bevilja bidrag till elrullstolsgarage 

utanför ramen för lagen om bostadsanpassningsbidrag när ingen annan 

lösning på förvaring kan beviljas 

 

att ge byggnadsnämnden mandat att ta fram och fastställa rutiner för  

handläggningen av elrullstolsgarage 

 

att beslutet gäller fram till dess regeringen fattat ett beslut om hur 

elrullstolsgarage skall hanteras. 

Ärendebeskrivning 

Rapport ”Utredning hantering av elrullstolsgarage” är framtagen på 

uppdrag av politiken från Umeå kommun och Region Västerbotten för att 

undersöka om det finns åtgärder som kan genomföras i samverkan i 

avvaktan på ett kommande regeringsbeslut om elrullstolsgarage. Utifrån 

rapporten har byggnadsnämnden lämnat ovanstående förslag till beslut till 

kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Byggnadsnämndens protokoll 2023-12-13, § 299. 

Boverkets utvärdering 2023. 

Rapport ”Utredning hantering av elrullstolsgarage”. 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Byggnadsnämnden  
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§ 17 

 

Diarienr: KS-2023/00907 

Godkännande av Avsiktsförklaring avseende 

planering och genomförande av åtgärder inom 

ramen för ÅVS Nydala – Täfteböle, Umeå kommun 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna Avsiktsförklaring avseende planering och genomförande av 

åtgärder inom ramen för ÅVS Nydala – Täfteböle, Umeå kommun. 

Ärendebeskrivning 

Längs E4 mellan Nydalarondellen och Täfteböle planeras i första hand nya 

verksamheter, på sikt eventuellt även bostäder. För Dåvaområdet (Umeå 

Eco-Industrial Park) pågår ett planarbete som ska möjliggöra upp mot 250 

ha ny verksamhetsmark i anslutning till det befintliga verksamhetsområdet.  

 

Utvecklingen kommer att innebära ökad trafik som  

påverkar framkomlighet, trafiksäkerhet och tillgänglighet på E4 och övrig 

statlig infrastruktur. En åtgärdsvalsstudie (ÅVS) har därför genomförts med 

syftet att studera hur trafiken kan lösas på en övergripande nivå. 

Åtgärdsvalsstudien rekommenderar ett antal åtgärder som ska hantera 

brister och behov på både kort och lång sikt. 

 

I förslag till avsiktsförklaring beskrivs vilka åtgärder som Trafikverket och 

Umeå kommun är överens om ska genomföras, samt ansvaret för 

finansiering och genomförande. Det anger också att en fördjupad 

utredning för åtgärder i paket B är prioriterad och ska påbörjas 2024.  

 

Avsiktsförklaringen utgör inte ett bindande avtal för någon part, och om en 

part inte genomför de åtgärder den ansvarar för medför det inte någon 

skadeståndsskyldighet mot den andra parten. 
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För kommunen är det på kort sikt angeläget att snarast förbättra 

kapaciteten i infarten till Dåva (korsningen mellan E4 och väg 645, 

Hjåggmarksvägen) som idag har problem med köbildning vid utfarten mot 

E4 från Dåvaområdet. Den åtgärden kommer Trafikverket att genomföra 

under 2024. På längre sikt är en planskild trafikplats på denna plats mycket 

angelägen för att hantera de ökade trafikvolymer som följer av områdets 

utbyggnad. Den nuvarande bristfälliga korsningen kommer annars att 

begränsa möjligheten till nya verksamheter i området. 

Åtgärder i avsiktsförklaringen 
I tabellen nedan redovisas åtgärderna i avsiktsförklaringen med kostnader 

och ansvar. I åtgärdsvalsstudien gjordes översiktliga kostnadsberäkningar 

av åtgärderna. Dessa är daterade 2015–06 och har i tabellen 

indexuppräknats till 2023–10 enligt Trafikverkets infrastrukturindex. 

 

De kommunala åtgärder som bedöms mest angelägna att genomföra på 

kort sikt är cirkulationsplatser på Hjåggmarksvägen och upprustning av 

traktorväg för gång- och cykel och alternativ väg för räddningstjänst. 

 

På lång sikt och med en omfattande utbyggnad av verksamheter i Ersboda 

och Dåva kan det blir intressant med en ny parallellväg mellan Ersboda och 

framtida trafikplats vid Dåva, alternativt en ny korsning på E4 väster om 

Anumark för anslutning till Östra Ersboda. Nyttan med dessa åtgärder är 

dock osäkra.  

 

Trafikverkets/statens största post är en planskild trafikplats i korsningen 

väg 645 – E4. Prioriteringen av den och övriga statliga åtgärder prövas i 

kommande nationell transportplan (beslutas 2026) och av Trafikverket i 

deras åtgärdsplanering. Avsiktsförklaringen innebär således inget löfte om 

att åtgärderna kommer att genomföras vid en viss tidpunkt. Eventuellt kan 

finansieringen även komma att sökas från Region Västerbotten.  

Kommunal medfinansiering 

Enligt avsiktsförklaringen är parterna överens om att fortsätta föra dialog 

gällande finansiering och genomförande av paket B. En medfinansiering 

kan möjliggöra ett snabbare genomförande av åtgärderna.  
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Förutsättningarna för att genom markförsäljning finansiera de kommunala 

infrastrukturåtgärderna, och/eller bidra till medfinansiering av de statliga 

åtgärderna, bedöms begränsade. 

 

Åtgärd P Kostnad  
(indexuppräknad 2023–10) 

Ansvarig 

Kommunens åtaganden på kort/medellång sikt 

3 Upprustning av traktorväg till GC-väg  A 22  mkr + drift 175 tkr/år Kommunen 

8 Cirkulationsplatser på väg 645 vid 
anslutningar till företagspark  

C 28 mkr Kommunen 

Summa kommunens åtaganden kort/medel sikt  50 mkr Kommunen 

Kommunens åtaganden på längre sikt 

 Koppling till Ersboda industriområde alt. 1:   
10 Ny anslutning (typ-F) till väg E4 från Ersboda.  

D 44  mkr Kommunen 

 Koppling till Ersboda industriområde alt. 2: 
9 Ny kommunal väg mellan Ersboda och Dåva 

D 79 mkr + drift 450 tkr/år Kommunen 

Summa kommunens åtaganden längre sikt  44 - 79 mkr Kommunen 

Statens åtaganden  

1 Förlängning högersvängsfält på väg 645 av 
cykelstråk genom Anumark 

A 262 000 kr Staten 

11 Upprustning av cykelstråk genom Anumark A 21  mkr Staten 

4 Trafikplats B 161 mkr Staten* 

5 Busshållplats i trafikplats B 1,6  mkr Staten* 

14 GC-port Anumark C B 11  mkr Staten* 

15 GC-port Anumark Ö B 14 mkr Staten* 

19 Upprustning av befintlig enskild bro i 
Anumark 

B 20 mkr Staten* 

20 Anslutningsvägar från Anumark by till 
trafikplats 

B 33 mkr Staten* 

21 Spärrning av anslutningar B 545 000 kr Staten* 

 Koppling väg 685, Täfteböle, till E4, alt. 1: 
23 Breddning av parallellväg från Täfteböle till 

trafikplats 
25 GC-port och hållplats vid Täfteböle 

E  
60 mkr 
 
3,4 mkr 

Staten 

 Koppling väg 685, Täfteböle, till E4 alt. 2:  
22 Ny anslutning (typ-F) till väg E4 från väg 685; 
24 Hållplats 
27 Breddning av befintlig parallellväg fram till ny 

anslutning    
 

E  
44 mkr 
2,5 mkr 
39 mkr 
 

Staten 

Summa statens åtaganden  326 – 348 mkr Staten 
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* Parterna är överens om att fortsätta föra dialog gällande finansiering av genomförande dessa åtgärder. 
Om genomförandet ska medfinansieras är parterna överens om att ta fram ett medfinansieringsavtal om 
detta. 

Beslutsunderlag 

Avsiktsförklaring avseende planering och genomförande av åtgärder inom 

ramen för ÅVS Nydala – Täfteböle, Umeå kommun. 

Bilaga 1 Åtgärdsbeskrivningar från ÅVS Nydala cirkulation-Dåva-Täfteböle. 

Beredningsansvariga 

Thomas Lundgren 

Fredrik Forslund 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Trafikverket   
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§ 18 

 

Diarienr: KS-2023/00952 

Teknisk ramjustering mellan byggnadsnämnden och 

kommunstyrelsen 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att tillstyrka en teknisk ramjustering 2024 om 523 tkr från 

kommunstyrelsen till byggnadsnämnden avseende tjänster som flyttas 

mellan nämnderna med anledning av förändrad förvaltningsorganisation. 

 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 

 

att bevilja en teknisk ramjustering 2024 om 523 tkr från 

kommunstyrelsen till byggnadsnämnden avseende tjänster som flyttas 

mellan nämnderna med anledning av förändrad förvaltningsorganisation, 

under förutsättning att kommunstyrelsen tillstyrker ramjusteringen. 

Ärendebeskrivning 

Den förändring av förvaltningsorganisationen som träder i kraft 2024-01-01 

medför behov av ramjustering mellan byggnadsnämnden och 

kommunstyrelsen. 

 

Ramjustering föreslås för följande tjänster som flyttas 

- från kommunstyrelsen till byggnadsnämnden: 
Förvaltningschef 1266 tkr 

HR-chef 519 tkr 

Rehabstöd    114 tkr 

- från byggnadsnämnden till kommunstyrelsen: 
Stadsarkitekt 1376 tkr 

 

Sammantaget innebär ovanstående omflyttning att en ramjustering 2024 

om 523 tkr, från kommunstyrelsen till byggnadsnämnden, föreslås. 
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Beslutsunderlag 

Byggnadsnämndens protokoll 

Beredningsansvariga 

Anette Sjödin, controller 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Byggnadsnämnden 

Sofia Westin 

Anette Sjödin 
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§ 19 

 

Diarienr: KS-2023/00748 

Revidering Kommunstyrelsens verksamhetsplan 

2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att fastställa Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 rev. 2024-01-09 

 

att fastställa Fördelning av kommunstyrelsens budgetram för 2024 rev 

2024-01-09 i enlighet med bilaga.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen fastställde den 14 november 2023 Verksamhetsplan och 

budget för 2024. Därefter har fullmäktige fastställt verksamhetsövergång 

mellan kommunstyrelsen och tekniska nämnden samt beslutat om 

justering av kommunstyrelsens budget 2024 avseende krafthandelsintäkter 

(-12 mnkr), pensionskostnader (-67 mnkr) samt ett ramtillskott på 3 mnkr 

för att jobba med ökad styrning och samordning av det 

kommunövergripande arbetet med Umeå växer tryggt och säkert 

(UVTS2.0).  

 

Ramtillskottet på 3 mnkr fördelas lika mellan avdelningen för ekonomi och 

styrning, säkerhetsavdelningen och avdelningen för strategisk utveckling. 

Detta i syfte att förstärka upphandlingsbyråns arbete med att identifiera 

riskområden och skapa strukturer för kontroll och uppföljning, förstärka 

säkerhetsavdelningens arbete med samverkan och övergripande 

samordning – både inom kommunen, med polis och andra myndigheter 

samt inom strategisk utveckling förstärka arbete med analyser, 

framtagande av nulägesbilder och uppföljning/utvärdering av projekt och 

riktade insatser.  

 

Verksamhetsplan och budget har reviderats enligt nedan: 
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Ekonomiavsnittet och bilaga 1 - Fördelning av kommunstyrelsens budget, 

har reviderats/uppdaterats utifrån de beslut som tagits om tekniska 

ramjusteringar samt fullmäktiges beslut om justerad budget för 2024, 

enligt beskrivning i föregående stycke. Några ändringar är också gjorda 

utifrån ytterligare justeringar i stadsledningskontorets organisation som 

påverkar den interna budgetfördelningen. Dessa förändringar är av teknisk 

karaktär och därmed kostnadsneutrala i kommunstyrelsens budget. Alla 

förändringar 2024 jämfört med 2023 framgår i bilaga 1 med tillhörande 

noter.   

 

Beskrivningarna i verksamhetsplanen har reviderats utifrån genomförd 

verksamhetsövergång och genomförda organisationsförändringar. Ett 

uppdrag till stadsledningskontoret har tillkommit samt att mindre 

redaktionella ändringar har genomförts. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024. Rev. 2024-01-09.  

Bilaga – Fördelning av kommunstyrelsens budgetram 2024. Rev 2024-01-09 

Bilaga – Utmaningar och möjligheter i 3-5 års perspektiv 

Beredningsansvariga 

Lina Renfors 
Urban Blomdahl  
Camilla Högdahl 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsens verksamheter 
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§ 20 

 

Diarienr: KS-2023/00957 

Näringslivet som aktiv del i Umeå växer tryggt och 

säkert 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

• att näringslivet i första hand uppmuntras att bidra till arbetet med 

Umeå växer tryggt och säkert genom att erbjuda praktikplatser, erbjuda 

feriejobb samt ge stöd till föreningar som arbetar med insatser inom 

området Umeå växer tryggt och säkert  

• att näringslivet i andra hand erbjuds sponsra arbetet med Umeå växer 

tryggt och säkert, i enlighet med de förutsättningar för mottagande av 

sponsring och allmänna krav på sponsorer och gåvogivare som framgår 

i bilaga  

• att delegera till kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott att 

teckna sponsoravtal med varje enskilt företag 

• att delegera till kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott att 

fatta beslut om användning av inkomna medel 

• att kommunstyrelsens delegationsordning revideras i enlighet med 

ovanstående beslut 

• att utvärdering av sponsringens omfattning och effekter skall göras 

efter två år 

• att i beredningen säkerställa att föreningar som föreslås erhålla stöd är 

bidragsberättigade enligt fullmäktiges beslutade Regler för Umeå 

kommuns stöd till ideella föreningar, för att säkerställa att en 

granskning av mottagande föreningar är genomförd. Detta för att 

säkerställa att stöd till föreningsliv fördelas på ett säkert sätt. 

Ärendebeskrivning 

Under hösten 2023 var polisen inbjuden till möten med näringslivets 

representanter vilka i sin tur uppmanades av Polisen att delta i kampen mot 

rekrytering av unga in i gängkriminalitet. I samband med detta 

uppmärksammades problemet i Dagen Industri och tidigare polischef Carin 
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Götblad uppmanade samtliga i samhället, och företagen specifikt, att agera 

och ”dra sitt strå till stacken” för att motverka att unga dras in i 

gängkriminalitet. 

 

Näringslivet i Umeå kontaktade Umebrå och en första träff genomfördes 

för att lyssna in varandras ingångsvärden och på vilket sätt näringslivet 

skulle kunna involveras i det brottsförebyggande arbetet. Företagarnas mål 

är att snabbt inleda ett samarbete och är intresserade av att stödja ungas 

väg in i arbetslivet, möjlighet till utbildning samt till en meningsfull fritid. 

Företagens bidrag syftar till en långsiktig och målinriktad satsning vilken är 

gynnsam för Umeås barn och unga, samt att visa företagens 

samhällsengagemang. Genom ett stort nätverk av företagare, vill 

företagarna skapa engagemang för Umeås tillväxt och samhällsförbättring. 

 

Nulägesbilden skriven av Umebrå (Umebrå, 2023) visar att orsaken till att 

unga dras in i gängkriminalitet är en kombination av flera grundorsaker: 

ekonomisk utsatthet, skolmisslyckande, psykisk ohälsa, sårbara 

familjeförhållanden, utanförskap, avsaknad av positiva sammanhang och 

förebilder samt synlig närvaro av kriminella i den offentliga miljön. 

(Umebrå, 2023). Syftet med att involvera näringslivet är att skapa 

förutsättningar för en trygg uppväxt med hög delaktighet och hopp om 

framtiden. 

 

Uppdragets konkreta mål är att direkt adressera dessa grundorsaker. Val av 

åtgärder bör baseras på nationell forskning, utvärderade metoder och 

lokala behov. Umebrå förordar initialt att någon förening får sponsring och 

ingår i pilotprojekt, som sedan utvärderas för att förbättra sponsringens 

processer och bedöma föreningarnas framgång. 

 

Källa 

Umebrå (2023) Nulägesanalys. Umeå Kommun, Strategisk Utveckling. 

Tillgänglig från: Rapporter - Umeå kommun (umea.se) Hämtad: 15 

december 2023.  

 

Näringslivets bästa insatser i arbetet för Umeå växer tryggt och säkert 

https://www.umea.se/kommunochpolitik/kommunfakta/statistikochanalyser/rapporter.4.1b4d24fb1752122eb842479.html
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Det som enskilda företag kan göra för att bidra i arbetet med Umeå växer 

tryggt och säkert är att stötta unga som är i risk för att rekryteras in i 

gängkriminalitet genom att: 

• anställa unga/ unga vuxna som står långt från arbetsmarknaden 

• erbjuda betalda praktikplatser 

• erbjuda feriejobb  

• ställa upp som mentorer för unga i fritidsaktiviteter och arbetslivet 

Enskilda företagare kan också bidra med en bredare ansats i det 

förebyggande arbete genom att låta sina anställda i företaget erbjudas 

möjligheten att arbeta med volontärtimmar för att göra Umeå till trygg och 

säker stad, exempelvis genom nattvandring. 

 

I andra hand kan företag sponsra kommunen i dess insatser inom området i 

enlighet med nedanstående.  

 

Prioriterade områden 

Utifrån grundorsakerna till att unga dras in i gängkriminalitet och syftet 

med sponsringen, föreslår stadsledningskontoret nedan två konkreta mål 

och därmed prioriterade områden vilka inkomna medel, till en start, bör 

användas till.  

 

Öka positiva sammanhang och förebilder  

Vid avsaknaden av positiv gemenskap ökar risken att barn och unga fyller 

det behovet genom andra alternativ. Därför är avsaknaden av meningsfull 

fritid via föreningsaktiviteter, en stor riskfaktor. När gängmedlemmar väljer 

sina rekryter, väljer de i första hand de vilka ”alltid är på gården”, saknar 

stark föräldratillsyn och som tillbringar en stor del av sin fritid i det 

offentliga rummet. Barn som ofta saknar positiva förebilder och tillitsfulla 

relationer till andra vuxna är enklare att ”uppvakta” eller ”grooma” genom 

uppmärksamhet och gåvor från gängmedlemmar. Tillika minskar 

sårbarheten för rekrytering när barn har tillitsfulla vuxna omkring sig och 

tryggheten ökar (Umebrå, 2023). Några föreningar har kontaktat kansliet 

för Umebrå och uttryckt viljan att samverka i brottsförebyggande syfte 

med ungdomar i risk för rekrytering in i gängkriminalitet. 

Stadsledningskontoret förordar att någon av dessa föreningar blir de första 

mottagarna av bidrag från sponsringen och ingå i pilotprojekt. 
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Öka lagliga ekonomiska möjligheter 

Barn som växer upp i ekonomisk utsatthet är överrepresenterade i gruppen 

vilka rekryteras av gängen. Två tredjedelar av rekryter har växt upp i 

familjer utan basala behov tillgodosedda på grund av ekonomisk utsatthet 

(Umebrå, 2023). Ungdomar och unga vuxna vill tjäna pengar och vi har en 

plikt att erbjuda lagliga och lockande alternativ till gängkriminalitet. 

Stadsledningskontoret föreslår betalda praktikplatser och feriearbete för 

ungdomar i risk för att hamna i gängkriminalitet.  

 

I beredning av sponsring till föreningar ska samråd ske med 

fritidsförvaltningens föreningsbyrå.  

Beslutsunderlag 

Bilaga 1. Form för medfinansiering 

Bilaga 2. Mall för sponsoravtal 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson 

Mikael Brändström 

Lennart Nilsson 

Ulrika Granskog 

Frida Davidila-Ölund 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) med instämmande av Hans Lindberg (S) och Maja 

Westling Palmberg (C) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag med tillägget: 

att i beredningen säkerställa att föreningar som föreslås erhålla stöd är 

bidragsberättigade enligt fullmäktiges beslutade Regler för Umeå kommuns 

stöd till ideella föreningar, för att säkerställa att en granskning av 

mottagande föreningar är genomförd. Detta för att säkerställa att stöd till 

föreningsliv fördelas på ett säkert sätt. 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag inklusive tillägget från Anders 

Ågren (M) m.fl. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag med Anders Ågrens m.fl. tillägg. 
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Beslutet ska skickas till 
Beredningsansvariga   
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§ 21 

 

Diarienr: KS-2023/00864 

Svar på remiss: En säker och tillgänglig statlig e-

legitimation SOU 2023:61 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att yttra sig i enlighet med förslaget. 

Bakgrund 

Umeå kommun har genom remiss från Finansdepartementet fått möjlighet 

att yttra sig över rubricerat betänkande. Utredningen har haft i uppdrag att 

lämna förslag på hur en kostnadseffektiv statlig e-legitimation på högsta 

tillitsnivå kan utformas, med slutsats att en statlig e-legitimation ska 

tillhandahållas av Myndigheten för digital förvaltning. Utredningen har 

också haft i uppdrag att analysera och föreslå förändringar som följer av 

den reviderade eIDAS-förordningen.  

Yttrande 

Umeå kommun ser positivt på initiativet att införa en statlig e-legitimation. 
I nuläget avviker Sverige från många andra europeiska nationer genom att 
sakna en nationell e-legitimation. Även om frånvaron av en sådan inte 
upplevs idag som ett hinder för att tillhandahålla elektroniska tjänster till 
våra invånare, instämmer vi i betänkandets slutsats att det skapar ett 
sårbarhetsmoment i det digitala ekosystemet, där en enskild 
marknadsaktör blir dominerande.  
  
Enligt betänkandet bör offentliga aktörer vara skyldiga att acceptera den 
statliga e-legitimationen. Inom Umeå kommun förutser vi att detta krav 
kan leda till ökade förvaltningskostnader för IT-system, samt en initial 
merkostnad vid införandet. Trots att en detaljerad kostnadsanalys ännu 
inte har genomförts, finns det ingenting i våra preliminära bedömningar 
som tyder på att dessa kostnader skulle avvika markant från de 
beräkningar som presenteras i utredningen. 
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Umeå kommun välkomnar förslaget att den statliga e-legitimationen ska 
erbjuda funktionen för identitetsväxling. Historiskt sett har avsaknaden av 
denna funktion hos den dominerande aktören på marknaden utgjort ett 
hinder i utvecklingen av tjänster avsedda för kommunens anställda i de fall 
en verifierad elektronisk identitet varit nödvändig. Kommunen delar även 
utredningens åsikt om att möjligheten till identitetsväxling kan ha en 
väsentligt positiv effekt på marknadens diversifiering av e-
legitimationstjänster och främja nya innovativa lösningar. 
  
För att fullt ut realisera de positiva effekter som betänkandet identifierar, 
är det avgörande att den statliga e-legitimationen når en hög 
användningsvolym. Det är önskvärt att fler bärare av e-legitimation 
introduceras omgående. Detta bör inkludera utöver de nuvarande id-
korten och passen som ges ut av Polisen även integration av e-legitimation 
i körkort såväl som andra identitetshandlingar som utfärdas av statliga 
myndigheter, vilket på ett par års sikt skulle tillgängliggöra en verifierad 
digital grundidentitet för majoriteten av den svenska befolkningen. I 
utredningen påtalades att risker med oaktsam hantering av e-
legitimationen skulle reduceras om e-legitimationen kopplas till en fysisk 
identitetshandling.   
  
Umeå kommun anser att e-legitimationen bör vara kostnadsfri eller 
erbjudas till en minimal kostnad. En avgift på 400 kronor för en 
legitimationshandling som endast är användbar elektroniskt kan mycket väl 
resultera i begränsad användning, särskilt då befintliga lösningar kan 
uppfattas som likvärdiga av användarna. För att motverka risken att e-
legitimationen inte ses som en värdehandling, skulle en avgift kunna 
appliceras enbart vid nyansökan till följd av förlust av kortet. Vidare bör 
implementeringen av e-legitimation i ytterligare bärare ske utan att det 
innebär en ökad kostnad för användaren. 
  
Umeå kommun anser inte att en statligt tillhandahållen e-legitimation 
nödvändigtvis utgör ett konkurrenshinder, då tillhandahållandet av en 
verifierad grundidentitet är en åtgärd som rimligtvis ligger inom statens 
ansvarsområde.    
 

Umeå kommun noterar att betänkandet identifierar risken för digitalt 
utanförskap som en viktig fråga, men ger inga konkreta lösningar på hur 
den föreslagna åtgärden ska bidra till att minska detta. Förslaget på ett 
kontaktlös fysiskt kort medför egna utmaningar inom området 
användbarhet som om de inte adresseras grundligt kan ge motsatt effekt.  
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Utredningen omnämner att ett kontinuerligt riskhanteringsarbete krävs för 
att upprätthålla säkerheten över tid. Riskhanteringsarbetet behöver 
bedrivas löpande utifrån det ständigt förändrade omvärldsläget och 
omfatta hela kedjan med risker kopplat till säkerheten kring e-
legitimationen; utfärdande- och utgivningsförfarandet, säkerställande av 
kontinuitet vid störningar samt analys och uppföljning av incidenter 
kopplat till utfärdande och hantering av e-legitimation.   
 

Användandet av e-legitimation hos minderåriga omnämns i utredningen. 
Umeå kommun anser att man bör beakta eventuella behov av information 
och utbildning till minderåriga kring innebörden av att inneha en e-
legitimation samt vilka risker det medför för individen om en e-legitimation 
hanteras felaktigt och inte som en värdehandling. Umeå kommun ser också 
en risk i att minderårigas okunskap kring detta kan utnyttjas och 
missbrukas av kommersiella tjänster med bedrägliga syften.   

Beredningsansvariga 

David Krasowski, kommunstrateg, Digitalisering och 

verksamhetsutveckling, Stadsledningskontoret.  

Hanna Öberg, informationssäkerhetssamordnare, Juridikenheten, 

Stadsledningskontoret.  

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till   
fi.remissvar@regeringskansliet.se och med kopia till 

fi.ofa.dof.remisser@regeringskansliet.se.  

Svar till Finansdepartementet senast den 31 januari 2024. Ange 

diarienummer Fi2023/02704   

 

 

  



Sida 45 av 60 

Umeå kommun      Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott 2024-01-09 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 22 

 

Diarienr: KS-2023/00774 

Svar på remiss: Promemoria Automatiserad körning 

dnr LI2023/02996 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att avge svar på remiss Promemoria Automatiserad körning enligt nedan. 

Ärendebeskrivning 

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har skickat PM automatiserad 

körning på remiss för svar senast 19 januari 2024. Förslagen syftar till att 

säkerställa att det finns nationella bestämmelser som gör att 

genomförandeförordning (EU) 2022/1426 kan tillämpas i praktiken och få 

genomslag på ett ändamålsenligt sätt.  

 

Förslagen berör främst fordonstillverkare och operatörer som avser att 

typgodkänna och använda helautomatiserade fordon, samt Trafikverket 

och kommunala väghållare. Väghållare får en möjlighet att godkänna 

framförandet av helautomatiserade fordon på vissa platser inom det 

vägnät som de är väghållare för, genom att meddela föreskrifter om var 

helautomatiserade fordon får föras.  

 

Tekniska nämnden har 2023-11-30 yttrat sig.  

 

Yttrande  

Umeå kommun ser positivt på förslaget att väghållare får möjlighet att 

yttra sig över lämpligheten att framföra helautomatiserade fordon på vissa 

platser inom det vägnät som de är väghållare för. I övrigt har Umeå 

kommun inga synpunkter på förslaget. 

Beslutsunderlag 

Tekniska nämndens yttrande. 
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Remissen 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet, dnr LI2023/02996 
li.remissvar@regeringskansliet.se 
i.transport.remissvar@regeringskansliet.se   
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§ 23 

 

Diarienr: KS-2023/00812 

Svar på remiss: SOU 2023:55: Vem äger fastigheten 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att svara på remiss enligt yttrande nedan. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har getts möjlighet att lämna synpunkter över rubricerad 

remiss.  

 

Regeringen beslutade den 30 juni 2022 att ge en särskild utredare i  

uppdrag att föreslå åtgärder för att skärpa kontrollen vid överlåtelser av  

fastigheter (dir. 2022:93). Syftet är att skydda bostadshyresgäster mot  

oseriösa överlåtelser av hyresfastigheter och hindra att den svenska  

fastighetsmarknaden utnyttjas för brottslighet. Uppdraget har bestått av  

huvudsakligen tre delfrågor med följande förslag: 

 

• Ombildning av hyresrätt till bostadsrätt på de boendes villkor 
genom krav på folkbokföring minst 6 månader samt samma krav för 
ekonomisk förening vid ombildning som för bostadsrättsförening  

• Stärkta identitetskontroller i lagfartsärenden vid fastighetsköp 

• En ny hyresförvärvslag med anmälningsskyldighet till kommunen 
vid överlåtelser och vissa associationsrättsliga förvärv av 

hyresfastigheter  

 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. 

 

Byggnadsnämnden och tekniska nämnden har yttrat sig till 

kommunstyrelsen.  

 

Umeå kommuns yttrande  
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Umeå kommun anser att förslaget om stärkta identitetskontroller vid 

fastighetsköp liksom förslagen om ombildning på de boendes villkor är bra 

insatser för att stävja att missförhållanden uppkommer.  

 

När det gäller den nya hyresförvärvslagen föreslår utredningen att 

kommunerna får uppgiften att hantera anmälningar. Umeå kommun 

instämmer i utredningens slutsats om de fördelar det finns med att lägga 

uppgiften på kommunen. Umeå kommun anser dock att alternativet med 

länsstyrelserna som anmälningsinstans bör övervägas ytterligare. Bland 

annat med hänsyn till förutsättningarna för en likartad tillämpning i landet 

samt att prövningen har tydliga brottsförebyggande aspekter vilket talar 

för ett statligt ansvar. 

 

För det fall lagändringarna beslutas anser Umeå kommun att kommunerna 

behöver kompenseras ekonomiskt då de åläggs att utföra nya uppgifter.  

Handläggningen av förvärvsärenden innefattar allt ifrån registrering av 

inkommen anmälan till att utfärda förelägganden, skriva yttranden till 

hyresnämnden och fatta beslut. Initialt kommer en ny lag också innebära 

anpassningar av system samt utbildnings- och informationsinsatser. Det 

kan också innebära att nya medarbetare behöver rekryteras.  

Beslutsunderlag 

Remissen 

Byggnadsnämndens yttrande 

Tekniska nämndens yttrande 

Beredningsansvariga 

Maria Törnblom, chefsjurist 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
ju.remissvar@regeringskansliet.se 

Ju.L1@regeringskansliet.se 

Ange diarienummer Ju2023/02078   
  

mailto:ju.remissvar@regeringskansliet.se
mailto:Ju.L1@regeringskansliet.se
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§ 24 

 

Diarienr: KS-2023/00941 

Svar på remiss: Säkerhetszoner – ökade möjligheter 

för polisen att visitera för att förebygga brott (Ds 

2023:31) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att avge svar på remiss enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag 

nedan. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om att bifalla tjänsteskrivelsens förslag. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på promemorian 

Säkerhetszoner – ökade möjligheter för polisen att visitera för att 

förebygga brott (Ds 2023:31).  

 

Promemorian förordar möjligheten till användande av tidsbegränsade 

visitationszoner, för att Polisen effektivare ska kunna förebygga och 

förhindra allvarlig våldsbrottslighet. Visitationszonerna ska användas i 

samband med gängkonflikter som involverar skjutvapen och sprängmedel. 

 

Yttrande (näringslivs- och arbetsutskottets förslag) 

att Umeå kommun yttrar sig enligt följande: Tanken med visitationszoner 

riktar sig mer mot en renodlad storstadsproblematik än mot den profil som 

brottsligheten i Umeå har i dagsläget. Här har den kriminella miljön inte 

tydliga rumsliga avgränsningar, på samma sätt som i exempelvis ett utsatt 

område. Gängkriminalitet är ett problem som har brett ut sig i hela Sverige, 
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polisen måste därför ges goda möjligheter att visitera personer i 

gängmiljöer oavsett var i landet det är.  

  

Umeås trygghetsarbete bygger på ett samspel och samarbete mellan alla 

aktörer i samhället, där polis, kommun, näringsliv och civilsamhället 

tillsammans arbetar för ökad trygghet. Förutom själva planeringen av 

samhället och viktiga insatser för att undvika risken för utsatta områden 

har även relationsbyggandet och tillit till polis, socialtjänst, skola och andra 

samhällsaktörer varit viktiga i trygghetsarbetet. Ur det perspektivet ser vi 

med oro på de konsekvenser som visitationszoner kan medföra. 

Visitationszoner riskerar nämligen att skada relationerna och den tillit 

mellan invånare och polisen som är så viktig i det brottsförebyggande 

arbete. 

  

I promemorian diskuteras huruvida beslutanderätten kring visitationszoner 

ska ligga hos Polismyndigheten eller hos en domstol. Det vore rimligt att 

beslutet ska ligga hos domstol, på samma sätt som det i dagsläget fungerar 

med exempelvis hemliga tvångsmedel. Det bör också framgå vilket lagstöd 

polisen använt sig av när man beslutat om visitationen. 

  

Yttrande (Tjänsteskrivelsens förslag) 

Tanken med visitationszoner riktar sig mer mot en renodlad 

storstadsproblematik än mot den profil som brottsligheten i Umeå har i 

dagsläget. Här har den kriminella miljön inte tydliga rumsliga 

avgränsningar, på samma sätt som i exempelvis ett utsatt område. Ett 

genomförande av förslaget är ändå bra för Umeås räkning, på grund av två 

orsaker: 

 

• Den kriminella världen sitter ihop på ett nationellt plan. Ett 
effektivare arbete mot den allvarliga brottsligheten i 
storstäderna, ger positiva effekter i Umeå.  

• Umeå närmar sig på sikt den nationella problembilden med 
allvarlig våldsbrottslighet. I och med införandet av 
visitationszoner kommer Polisen lokalt att stå bättre rustade att 
möta utvecklingen och framtida krav.  

 

I promemorian diskuteras huruvida beslutanderätten kring visitationszoner 

ska ligga hos Polismyndigheten eller hos en domstol. Det vore rimligt att 
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beslutet ska ligga hos domstol, på samma sätt som det i dagsläget fungerar 

med exempelvis hemliga tvångsmedel. 

Beslutsunderlag 

Remissmissiv 

Beredningsansvariga 

Fredrik Holmgren 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) med instämmande av Bore Sköld (V) och Maja Westling 

Palmberg (C)  – Ändringsyrkande: att Umeå kommun yttrar sig enligt 

följande: Tanken med visitationszoner riktar sig mer mot en renodlad 

storstadsproblematik än mot den profil som brottsligheten i Umeå har i 

dagsläget. Här har den kriminella miljön inte tydliga rumsliga 

avgränsningar, på samma sätt som i exempelvis ett utsatt område. 

Gängkriminalitet är ett problem som har brett ut sig i hela Sverige, polisen 

måste därför ges goda möjligheter att visitera personer i gängmiljöer 

oavsett var i landet det är.  

  

Umeås trygghetsarbete bygger på ett samspel och samarbete mellan alla 

aktörer i samhället, där polis, kommun, näringsliv och civilsamhället 

tillsammans arbetar för ökad trygghet. Förutom själva planeringen av 

samhället och viktiga insatser för att undvika risken för utsatta områden 

har även relationsbyggandet och tillit till polis, socialtjänst, skola och andra 

samhällsaktörer varit viktiga i trygghetsarbetet. Ur det perspektivet ser vi 

med oro på de konsekvenser som visitationszoner kan medföra. 

Visitationszoner riskerar nämligen att skada relationerna och den tillit 

mellan invånare och polisen som är så viktig i det brottsförebyggande 

arbete. 

  

I promemorian diskuteras huruvida beslutanderätten kring visitationszoner 

ska ligga hos Polismyndigheten eller hos en domstol. Det vore rimligt att 

beslutet ska ligga hos domstol, på samma sätt som det i dagsläget fungerar 

med exempelvis hemliga tvångsmedel. Det bör också framgå vilket lagstöd 

polisen använt sig av när man beslutat om visitationen. 
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Anders Ågren (M) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot ändringsyrkandet från Hans 

Lindberg (S) m.fl. Ordföranden finner att utskottet bifaller 

ändringsyrkandet från Hans Lindberg (S) m.fl. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om att bifalla tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
ju.remissvar@regeringskansliet.se 

ju.L4@regeringskansliet.se 

Ange diarienummer Ju2023/02781 

   
 

 

  

mailto:ju.remissvar@regeringskansliet.se
mailto:ju.L4@regeringskansliet.se
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§ 25 

 

Diarienr: KS-2023/00155 

Riktlinje för styrande dokument 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att fastställa riktlinje för styrande dokument enligt förslag i bilaga. 

Riktlinjen ersätter tidigare beslut i kommunstyrelsen 2017-05-16 i ärende 

KS-2016/00762 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har en riktlinje för styrande dokument. Den antogs senast 

av kommunstyrelsen 2017. I kommunstyrelsens internkontrollplan 2023 

identifierades risker kring styrande dokument och förvaltningen fick i 

uppdrag att se över nuvarande riktlinjer.  

 

En nulägesanalys gjordes under våren 2023 för att identifiera möjliga 

förbättringsområden. Syftet med riktlinjen är att säkerställa en enhetlig 

process kring hur ett politiskt styrdokument ska beslutas, genomföras, 

följas upp och revideras/fasas ut. Den tydliggör vilka slags styrdokument 

som ska användas, hur olika dokument relaterar till varandra samt vilka 

beslutsnivåer som ska användas. Riktlinjen är ett sätt att kvalitetssäkra 

arbetet med styrdokument på politisk nivå.  

 

Förslag till reviderad riktlinje skickades under hösten 2023 på remiss till alla 

nämnder samt Umeå kommunföretag. Flertalet synpunkter inkom och alla 

har noga beaktats. Förbättringar och justeringar har bidragit till det slutliga 

förslaget. En större förändring som gjorts efter remissrundan är att kravet 

kring benämning av styrdokument har anpassats för att möjliggöra 

benämning enligt eventuella nationella direktiv/lagstiftning. Vidare har 

riktlinjen, för att tydliggöra inriktning, kompletterats med en 

sammanfattning av de ledande principerna för styrande dokument.  
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Beslutsunderlag 

Bilaga 1. Riktlinjer för styrande dokument 

Bilaga 2. Synpunktsredovisning remissvar 

Beredningsansvariga 

Sara Nordström 

Lina Renfors 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Alla nämnder 

Umeå kommunföretag   
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§ 26 

 

Diarienr: KS-2023/00948 

Dispens från regler gällande dygnsvila 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

att ansöka om dispens vid arbetstidsnämnden för räddningstjänsten samt  
att bevilja dispens inom personlig assistans för aktuella verksamheter 
(0756384, 0722378, 0434754, 0467016, 0445564, 0041606, 0488701) 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund: I november 2022 tecknade parterna en överenskommelse om 
att göra ändringar i bestämmelserna om dygnsvila. I bestämmelserna anges 
att arbetstagaren har rätt till minst 11 timmars dygnsvila under varje 
period om 24 timmar samt under vilka förutsättningar det är möjligt att 
göra undantag från reglerna om dygnsvila.  

Centrala parter konstaterar att dispens ska tillämpas restriktivt och att det 
alltid ska göras en intresseavvägning mellan arbetstagarens rätt till minst 
11 timmars dygnsvila och verksamhetens behov av att säkra bemanningen.  

Parterna har särskilt fört dialog kring räddningstjänstpersonal, personliga 
assistenter och LSS-verksamhet utifrån verksamhetens karaktär.  

• För personliga assistenter, ledsagare och avlösare är det 
möjligt att under vissa förutsättningar överstiga 20 timmar om 
det är nödvändigt för att säkerställa omsorgstagarens 
rättigheter och friheter enligt lag.   
• För räddningstjänsten kan verksamheten i vissa fall behöva 
dispens mot bakgrund av samhällets ansvar att vid olyckor eller 
överhängande fara för olyckor säkerställa ett skydd för liv och 
hälsa, egendom och miljö. 
 

I de fall det efter analys konstateras att det krävs ett undantag från 
huvudregeln kan en ansökan om dispens upprättas. Beslut om dispens 
fattas i normalfallet av arbetstidsnämnden men inom personlig assistans är 
det Kommunstyrelsens som tar beslutet. Även om arbetstidsnämnden inte 
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beslutar om dispens har nämnden möjlighet att överpröva en arbetsgivares 
beslut om undantag. Beslut om dispens är tidsbegränsat, max 12 månader. 
  
Analys: Utifrån bestämmelserna om arbetstagarens rätt till minst 11 
timmars dygnsvila har verksamheter gjort en analys utifrån de 
förutsättningar som finns. Analysen har bland annat innehållit översyn av 
schemaläggning, brukares/ verksamsamhetens behov, samordning, tillgång 
till personal med specialistkompetens samt risk- och konsekvensanalyser 
utifrån arbetsmiljö mm. I de fall arbetsgivaren bedömt att det är aktuellt 
med ansökan om dispens har aktuella verksamheter även tagit fram en 
handlingsplan för att på sikt uppfylla reglerna om 11 timmars dygnsvila.  
Berörda fackliga organisationer har tagit del av arbetsgivarens analys och 
har i samband med MBL förhandling haft möjlighet att komma med inspel 
och förslag till åtgärder för att undvika dispens. De fackliga 
organisationerna har inte gjort någon annan bedömning än arbetsgivaren 
kring behovet av dispens i aktuella verksamheter. 
 

Hanteringsordning vid dispensförfarande  
Beslut om dispens fattas i normalfallet av arbetstidsnämnden men inom 
personlig assistans är det kommunstyrelsens som tar beslutet. Även om 
arbetstidsnämnden inte beslutar om dispens har nämnden möjlighet att 

överpröva en arbetsgivares beslut om undantag.  
 

Dispensförfarandet inom Umeå kommun hanteras enligt nedan: 
   

• Verksamheten analyserar behovet av dispens i samråd med HR. 

• MBL- förhandling sker med berörda fackliga organisationer. 

• Personalnämnden bereder frågan och föreslår beslut. 

• Kommunstyrelsen beslutar genom att avslå, besluta om att ansöka 
om dispens alternativt besluta om dispens (personlig assistans). 

• Kommunstyrelsens beslut samt erforderliga underlag skickas av HR 
till arbetstidsnämnden. 

• Efter arbetstidsnämndens beslut ska arbetsgivaren vidta åtgärder 
för att säkerställa att undantagen från arbetstidsreglerna minskas 
eller helt undanröjs. Därför beviljas dispens som längst för 12 
månader åt gången. 

 

Beslutsunderlag  
Protokollsutdrag från Personalnämndens sammanträde 2023-12-05  
Verksamhetsanalyser, underlag för ansökan om dispens  
Riskbedömning  
MBL protokoll  
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Beredningsansvariga  
Joakim Åsberg, HR-strateg  
Linda Thelberg, Biträdande förhandlingschef 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 

Joakim Åsberg  
Linda Thelberg   
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§ 27 

 

Diarienr: KS-2023/00167 

Finans- och kraftrapport november 2023 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna Finans- och kraftrapport november 2023. 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av de regler och delegationer som kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige beslutat om avseende finans- och kraftverksamhet 

rapporteras månadsvis positioner och genomförda affärer för att 

kommunstyrelsen ska vara uppdaterad om dessa verksamhetens positioner 

samt att beslutade regler och ramar följs. 

Beslutsunderlag 

Finans- och kraftrapport november 2023 

Beredningsansvariga 

Anna-Karin Nilsson 

Anna Westerlund 

Beslutet ska skickas till 

Olof Jansson   
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Information 
 

§ 28 

 

Diarienr: KS-2023/00267 

Samråd och information - riktlinje för rådgivande 

organ 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 

 

att godkänna informationen. 

Ärendebeskrivning 

I april 2023 överlämnade kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott 

förslag till riktlinje för rådgivande organ på remiss till berörda aktörer.  

Remissvar/yttrande har inkommit från 8 instanser.  

 

Vid sammanträdet gör Dan Gideonsson en genomgång av 

remissammanställning samt samråd om utformningen av den fortsatta 

beredningen av ärendet.   

Beredningsansvariga 

Dan Gideonsson  
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§ 29 

 

Diarienr: KS-2023/00956 

2023:1 Omställningsuppdraget - Information och 

samråd 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 

 

att godkänna informationen. 

Ärendebeskrivning 

I det planeringsdirektiv för 2024 som kommunfullmäktige fastställde den 

19 juni 2023 ingår tilläggsuppdrag 2023:1  

 

Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att 

öka omställningen av nämndernas verksamheter för att klara 

grunduppdraget i takt med att personalbristen ökar. 

 

Ledningskoordinator Dan Gideonsson informerar om det förslag till 

arbetsmodell och tidplan som nu utarbetats för uppdragets genomförande.  

 

Förslag till arbetsmodell, tidplan och förslag till anvisning till kommunens 

nämnder för uppdragets genomförande kommer att lyftas till 

kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott för fastställande inom 

kort.   

Beredningsansvariga 

Dan Gideonsson 

Beslutet ska skickas till 
-  

 


